
 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens utskott 
för Samhällsutveckling 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2020-05-11 
 
 
 

 
 
Sida 
1 (10) 

 
 
 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Datum och tid: 2020-05-11       kl. 09.00-10:30 
 
Plats A-salen, Sollefteå kommunhus 
 
Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 
 
Övriga  Guniris Jonasson Sekreterare        
närvarande Örjan Abrahamsson Huvudenhetschef MBS 
 Mattias Axelsson Ekonomi                §   58 
 Maria Söderlund Miljö- o byggenh §   57 
 Jörgen Byström Miljö- o byggenh §   57 
 Jenny Ahlmark Miljö- o byggenh §   57 
  
 
Underskrifter Sekreterare:  ...............................................................  §§  57-60 
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 Ordförande:  ...............................................................    
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Bevis om justering 
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www.solleftea.se 
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Närvaro-/tjänstgöringslista 
 

 

Namn 
 

När- 
var- 
ande 

 

Tjänst- 
gör- 
ande 
ers. 

 

Reserva- 
tion 

 

Omröstning 
 

Anteckningar 
 

 

§ 
 

§  
 

 

§ 
 

§ 
 

Ja 
 

Nej 
 

Ja 
 

Nej  

          
Ordinarie           

          

Roger Johansson (VI) x         

Ulf Breitholtz (V) x         

Daniel Höglund (C) x         

Lillemor Edholm (S) x         

Mikael Sjölund (S) -         

 
Ersättare          

Johan Andersson (C) x         

Linus Källgren (VI) x         

Sebastian Nygren (V) x         

Åsa Sjödén (S) x x       Ersätter Mikael Sjölund (S) 

Morgan Nordin (S) x         
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§ 57   
 
Informationer 
 
Beslut 
Utskottet tackar för informationen 
 
 
Möte i Ramsele  
Uppförandet av en barackpark i Ramsele i samband med vindkraftsutbyggnad, har väckt 
starka känslor i bygden. Byggbolaget sammankallade därför till ett mindre informations-
möte (begränsat p.g.a. rådande pandemi) där även kommunen var representerad av både 
politiker och tjänstemän. 
Kommunen har behandlat den tillfälliga bygglovsansökningen enligt gällande lagar och 
förordningar. Enligt Miljö- och byggenheten finns det ingen saklig grund till att avslå 
bygglovsansökan och hänvisar därför allmänhetens frågor och synpunkter till 
byggföretaget. 
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§  58   

 
Tertialbokslut per 30 april 2020 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling godkänner tertialredovisningen av per 2020-04-30 för 
Medborgarservice, VA och avlopp, Avfall samt Gata & Park och lägger dem till hand-
lingarna. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunens verksamheter ska månadsvis redovisa en verksamhets- och ekonomiupp-
följning. Till utskottet för Samhällsutveckling redovisas fyra separata verksamhets-
uppföljningar:  
 
a) Medborgarservice 
b) VA och avlopp 
c) Gata och park 
d) Avfall 
 
 
Beslutsunderlag 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Medborgarservice 2020-04-30 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp 2020-04-30 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park 2020-04-30 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 2020-04-30 
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§  59 KS  
 
Önskemål om sommarsoptunnor 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen besluta: 
 

- att avslå önskemålet att placera brandgula sommarsoptunnor på nedskräpade 
rastplatser och parkeringar i kommunen då man inte tror att åtgärden kommer 
att beaktas och leda till mindre nedskräpning från de personer som står för 
nedskräpningen. 
 

Utskottet för Samhällsutveckling uppdrar till förvaltningen 
 

- att lämna förslag på en riktad informationskampanj, samt komma med idéer 
på hur kommunen kan samverka med föreningslivet genom att ge ersättning 
till de föreningar som tar på sig uppdraget att stå för städning och skyltning 
vid påtalade platser där nedskräpningen utgör ett problem. 

 
Ärendebeskrivning 
Junsele Byalagsforum har i en skrivelse till Sollefteå kommuns Tekniska enhet framfört 
önskemål om att ”sommarsoptunnor” placeras ut i Junsele och kringliggande byar på 
rastplatser och på parkeringar, samt att kommunen ansvarar för dessa. 
 
Förvaltningens bedömning 
De platser som skrivelsen avser ligger endera efter det statliga vägnätet alternativt efter 
enskilda eller privata vägar. Ansvaret för renhållning enligt §26 i Väglagen (1971:948) 
ligger på väghållaren. Av lagtexten framgår att ansvaret gäller upp till 25 meter från en 
rastplats eller parkeringsplats till vilken allmänheten har tillträde. 
 
Vad gäller hänvisningen till Sollefteå kommuns renhållningsordning och kap 3.3.4 och 
ansvaret för gaturenhållning har detta främst bäring på gator, torg, parker och andra 
allmänna platser inom detaljplanelagt område. Detta utgår från Lag (1998:814) med 
särskilda bestämmelser om gaturenhållning och skyltning. För genomförande av detta 
har kommunen på många platser därför papperskorgar, soptunnor, askkoppar etc. monte-
rade i den offentliga miljön. 
 
Sker nedskräpning på andra platser har kommunen även ett ansvar utifrån ovan nämnda 
lag enligt §4. Där framgår att även på andra platser finns ett ansvar att återställa platsen. 
Tekniska enheten genomför ibland städning på sådana områden om behov finns.  
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Att kommunen ska ställa ut soptunnor på de platser som skrivelsen önskar är egentligen 
inte förenligt med det ansvar som vi har. Önskemål eller krav på soptunnor efter det 
statliga vägnätet bör med ledning av väglagen riktas mot Trafikverket. Trafikverket har 
efter en fråga från kommunen svarat att de inte planerar några förändringar i sitt arbete 
med renhållning efter vägnätet. De har ett besiktningsintervall på 14 dagar och därefter 
har entreprenören 2 dagar på sig att påbörja städning och 15 dagar att slutföra detta. De 
hänvisar vidare till att kontakta deras kundcenter om renhållningen inte fungerar. 
 
Finns det andra rastplatser som inte en väghållare anses vara ansvarig för kan det såklart 
övervägas soptunnor. Det bör då först vara helt klart att det inte är väghållarens, och 
därefter utredas vems rastplatsen är och slutligen vem som är markägare. Tekniska 
enheten har i princip inget emot att soptunnor finns uppställda på olika platser om det 
inte faller på någon annan väghållare eller markägare att ansvara för renhållningen.  
 
Utplacering av soptunnor inom vägområde som tillhör annan väghållare kräver även 
dennes tillstånd att få göra detta. 
Skulle det vara så att soptunnor införs som förslagsställaren anger inom de byar som i 
huvudsak finns i Junsele kommundel måste ett liknande införande rimligen ske i hela 
kommunen där behov i så fall finns. 
 
Det är även en kostnadsfråga där tekniska enhetens gata/park verksamhet idag inte har 
medel för ett sådant införande. Som exempel kan tas att ett 660 liters kärl som töms 
varannan vecka under sommarsäsongen (maj - september) kostar 3 321 kr exkl. moms.  
 
Det är det kärl som bedöms rimligt att placera ut. Enbart små papperskorgar eller små 
tunnor är inte lämpligt. Ska man inte behöva städa dagligen så är enda rimliga varianten 
stora kärl som dessutom är bättre ur den aspekten att de inte kan blåsa omkull som små 
tunnor kan. Av erfarenhet vet vi att när man placerar ut korgar eller tunnor fylls dess 
snabbt av turister men även av andra förbipasserande. Tyvärr finns även erfarenheter av 
att fastighetsägare även slänger avfall i dessa typer av soptunnor som finns offentligt 
utplacerade.          
 
Kostnaden utgår från den taxa som renhållningsverksamheten är skyldig att ta ut då 
denna är en affärsverksamhet vars uppdrag är att samla in hushållsavfall där respektive 
kund betalar för sitt nyttjande av tjänster. Renhållningsverksamheten är till 100% finan-
sierad via taxor. 
 
Tekniska enheten anser sammanfattningsvis att det inte är ett ansvar för Sollefteå 
kommun att svara för renhållning efter vägnät där man inte är väghållare och därför inte 
bör genomföra någon utplacering av soptunnor. Skulle ett beslut ändå fattas om ett 
införande behöver ekonomiska omprioriteringar ske inom verksamheten. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Önskemålet avslås. 
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Skulle ett beslut fattas om att soptunnor skall placeras ut i en större omfattning måste 
finansieringen för detta säkerställas genom tillskott till driftbudgeten för gata/park verk-
samheten, eller genom omprioritering inom befintlig ram genom att spara in på annan 
verksamhet. 
Beslutas till exempel om utplacering av 30 stycken tunnor kostar det ca 100 000 kr/år.  
 
Beslutsplanering 
Utskottet för Samhällsutveckling 2020-05-11  
Kommunstyrelsen2020- 
 
Lagar 
Väglag (1971:948)  
Lag (1998:814) med särskilda bestämmelser om gaturenhållning och skyltning 
Renhållningsordning, antagen av kommunfullmäktige 2018-02-26 § 8 
Nationell vägdatabas, http://nvdb.se/sv 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Åke Gullersbo - KS 
Yttrande Trafikverket 
Skrivelse från Junsele Byalag KS  / 
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§   60 Dnr: KS  
 
Önskemål om utveckling av utställningsområde i Ramsele 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling beslutar: 
 

- att återremittera ärendet för komplettering med uppgifter om hur andra 
kommuner har löst problemet och vilka kostnader de verksamheter som kan 
räknas som event eller tillfälliga arrangemang har genererat. 
Uppgifterna ska omfatta tre andra kommuner, exempelvis Åsele kommun i 
samband med Åsele marknad. 
 

- att även komplettera ärendet med uppgifter om hur inkoppling på Va-nätet 
och kostnader för andra stora arrangemang i vår kommun, exempelvis 
Junsele marknad, Urkult, Nipyran med flera, har hanterats. 

 
Ärendebeskrivning 
Ingemar Jonsson har i en skrivelse till Sollefteå kommun inkommit med ett önskemål 
om att det område som nyttjas som ett utställningsområde i Ramsele ska få en möjlighet 
att ansluta sig till permanent kommunalt VA. Området är beläget efter Skolvägen.  
 
Förslagsställaren har i sin skrivelse lyft fram området som viktigt och att det används till 
flera olika arrangemang årligen. Vidare att det finns ett behov av att förbättra de sanitära 
anläggningarna som skulle förbättra förutsättningarna för en fortsatt utveckling av 
arrangemangen.  I skrivelsen lämnas ett förslag på möjlig dragning av VA-ledningar.  
 
Det har i efterhand, visat sig vara en sträckning som inte är möjlig. Tekniska enheten har 
därför på plats tillsammans med förslagsställaren tittat på andra alternativ.  
 
Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster, även kallad Vattentjänstlagen, föreskriver 
att verksamheten ska finansieras genom avgifter. Sollefteå kommuns VA-verksamhet är 
idag till 100% finansierad genom avgifter. Det finns dock inget som hindrar att en sådan 
verksamhet delvis finansieras via skattemedel. Fram till 2015 var kommunens VA-
verksamhet delvis finansierad genom skattemedel. 
 
Vad gäller nyanslutningar utgår dessa från att en motpart, kund, finns som begär en 
anslutning. Av lagens § 31 framgår att kostnaderna ska fördelas på de avgiftsskyldiga. 
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I detta fall finns ingen kund utan anslutningen sker till ett område av allmän karaktär 
varför ingen anläggningsavgift kan tas ut. Det finns heller inte någon kund som tar det 
årliga avgifterna, brukningsavgiften. Brukningsavgiften avser dels kostnad för de årliga 
avgifter som VA-huvudmannen har för att förse kunden med tjänsten och dels för att 
täcka upp delar av det underskott som kan uppstå då inte anslutningsavgiften fullt ut 
täcker själva utbyggnaden. Sollefteå kommuns taxa för VA-anslutningar täcker i ytterst 
få fall de kostnader som uppstår. Det är i stället de årliga brukningsavgifterna som blir 
en del i den långsiktiga finansieringen. 
 
Förvaltningens bedömning 
Utifrån detta bedömer förvaltningen att för att möjliggöra förslagsställarens önskemål 
måste kostnaden för detta finansieras av Kommunstyrelsen och inte av övriga kunder 
inom VA-kollektivet.  
Kvarstår gör dock att det inte kommer finnas någon kund som svarar för de årliga avgif-
terna. Den enda möjliga intäktskällan är när tillfälliga anslutningar upprättas vid tempo-
rära etableringar som t.ex. arrangemang och mässor. Intäkten från dessa arrangemang är 
dock mycket låg och bidrar inte i någon egentlig mening till finansieringen av en 
utbyggnad över tid som om en permanent kund hade funnits. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Inget förslag till beslut från förvaltningen lämnas 
 
Samråd 
Samråd har skett med förslagsställaren 
 
Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Att dra fram en anslutning till området har kostnadsberäknats till 180 000 kr. 
 
Lagar 
Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster  
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Åke Gullersbo - KS 
Skrivelse från Ingemar Jonsson  
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Datum och tid: 2020-05-11       kl. 09.00-10:30 
 
Plats A-salen, Sollefteå kommunhus 
 
Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 
 
Övriga  Guniris Jonasson Sekreterare        
närvarande Örjan Abrahamsson Huvudenhetschef MBS 
 Mattias Axelsson Ekonomi                §   58 
 Maria Söderlund Miljö- o byggenh §   57 
 Jörgen Byström Miljö- o byggenh §   57 
 Jenny Ahlmark Miljö- o byggenh §   57 
  
 
Underskrifter Sekreterare:  ...............................................................  §§  57-60 
  Guniris Jonasson    
 
 
 Ordförande:  ...............................................................    
  Roger Johansson (VI) 
 
   
 Justerare:  ...............................................................  
   Lillemor Edholm (S) 
    
 
Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
 
Myndighet:  Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling 
 


Sammanträdesdatum: 2020-05-11 
 
Anslaget: sätts upp 2020-05-20     tas ner 2020-06-11 
 


Förvaringsplats för protokollet: Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Underskrift:   ..................................................................  
  Guniris Jonasson 



http://www.solleftea.se/
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Närvaro-/tjänstgöringslista 
 


 


Namn 
 


När- 
var- 
ande 


 


Tjänst- 
gör- 
ande 
ers. 


 


Reserva- 
tion 


 


Omröstning 
 


Anteckningar 
 


 


§ 
 


§  
 


 


§ 
 


§ 
 


Ja 
 


Nej 
 


Ja 
 


Nej  


          
Ordinarie           


          


Roger Johansson (VI) x         


Ulf Breitholtz (V) x         


Daniel Höglund (C) x         


Lillemor Edholm (S) x         


Mikael Sjölund (S) -         


 
Ersättare          


Johan Andersson (C) x         


Linus Källgren (VI) x         


Sebastian Nygren (V) x         


Åsa Sjödén (S) x x       Ersätter Mikael Sjölund (S) 


Morgan Nordin (S) x         
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§ 57   
 
Informationer 
 
Beslut 
Utskottet tackar för informationen 
 
 
Möte i Ramsele  
Uppförandet av en barackpark i Ramsele i samband med vindkraftsutbyggnad, har väckt 
starka känslor i bygden. Byggbolaget sammankallade därför till ett mindre informations-
möte (begränsat p.g.a. rådande pandemi) där även kommunen var representerad av både 
politiker och tjänstemän. 
Kommunen har behandlat den tillfälliga bygglovsansökningen enligt gällande lagar och 
förordningar. Enligt Miljö- och byggenheten finns det ingen saklig grund till att avslå 
bygglovsansökan och hänvisar därför allmänhetens frågor och synpunkter till 
byggföretaget. 
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§  58   


 
Tertialbokslut per 30 april 2020 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling godkänner tertialredovisningen av per 2020-04-30 för 
Medborgarservice, VA och avlopp, Avfall samt Gata & Park och lägger dem till hand-
lingarna. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunens verksamheter ska månadsvis redovisa en verksamhets- och ekonomiupp-
följning. Till utskottet för Samhällsutveckling redovisas fyra separata verksamhets-
uppföljningar:  
 
a) Medborgarservice 
b) VA och avlopp 
c) Gata och park 
d) Avfall 
 
 
Beslutsunderlag 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Medborgarservice 2020-04-30 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp 2020-04-30 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park 2020-04-30 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 2020-04-30 
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§  59 KS  
 
Önskemål om sommarsoptunnor 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen besluta: 
 


- att avslå önskemålet att placera brandgula sommarsoptunnor på nedskräpade 
rastplatser och parkeringar i kommunen då man inte tror att åtgärden kommer 
att beaktas och leda till mindre nedskräpning från de personer som står för 
nedskräpningen. 
 


Utskottet för Samhällsutveckling uppdrar till förvaltningen 
 


- att lämna förslag på en riktad informationskampanj, samt komma med idéer 
på hur kommunen kan samverka med föreningslivet genom att ge ersättning 
till de föreningar som tar på sig uppdraget att stå för städning och skyltning 
vid påtalade platser där nedskräpningen utgör ett problem. 


 
Ärendebeskrivning 
Junsele Byalagsforum har i en skrivelse till Sollefteå kommuns Tekniska enhet framfört 
önskemål om att ”sommarsoptunnor” placeras ut i Junsele och kringliggande byar på 
rastplatser och på parkeringar, samt att kommunen ansvarar för dessa. 
 
Förvaltningens bedömning 
De platser som skrivelsen avser ligger endera efter det statliga vägnätet alternativt efter 
enskilda eller privata vägar. Ansvaret för renhållning enligt §26 i Väglagen (1971:948) 
ligger på väghållaren. Av lagtexten framgår att ansvaret gäller upp till 25 meter från en 
rastplats eller parkeringsplats till vilken allmänheten har tillträde. 
 
Vad gäller hänvisningen till Sollefteå kommuns renhållningsordning och kap 3.3.4 och 
ansvaret för gaturenhållning har detta främst bäring på gator, torg, parker och andra 
allmänna platser inom detaljplanelagt område. Detta utgår från Lag (1998:814) med 
särskilda bestämmelser om gaturenhållning och skyltning. För genomförande av detta 
har kommunen på många platser därför papperskorgar, soptunnor, askkoppar etc. monte-
rade i den offentliga miljön. 
 
Sker nedskräpning på andra platser har kommunen även ett ansvar utifrån ovan nämnda 
lag enligt §4. Där framgår att även på andra platser finns ett ansvar att återställa platsen. 
Tekniska enheten genomför ibland städning på sådana områden om behov finns.  
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Att kommunen ska ställa ut soptunnor på de platser som skrivelsen önskar är egentligen 
inte förenligt med det ansvar som vi har. Önskemål eller krav på soptunnor efter det 
statliga vägnätet bör med ledning av väglagen riktas mot Trafikverket. Trafikverket har 
efter en fråga från kommunen svarat att de inte planerar några förändringar i sitt arbete 
med renhållning efter vägnätet. De har ett besiktningsintervall på 14 dagar och därefter 
har entreprenören 2 dagar på sig att påbörja städning och 15 dagar att slutföra detta. De 
hänvisar vidare till att kontakta deras kundcenter om renhållningen inte fungerar. 
 
Finns det andra rastplatser som inte en väghållare anses vara ansvarig för kan det såklart 
övervägas soptunnor. Det bör då först vara helt klart att det inte är väghållarens, och 
därefter utredas vems rastplatsen är och slutligen vem som är markägare. Tekniska 
enheten har i princip inget emot att soptunnor finns uppställda på olika platser om det 
inte faller på någon annan väghållare eller markägare att ansvara för renhållningen.  
 
Utplacering av soptunnor inom vägområde som tillhör annan väghållare kräver även 
dennes tillstånd att få göra detta. 
Skulle det vara så att soptunnor införs som förslagsställaren anger inom de byar som i 
huvudsak finns i Junsele kommundel måste ett liknande införande rimligen ske i hela 
kommunen där behov i så fall finns. 
 
Det är även en kostnadsfråga där tekniska enhetens gata/park verksamhet idag inte har 
medel för ett sådant införande. Som exempel kan tas att ett 660 liters kärl som töms 
varannan vecka under sommarsäsongen (maj - september) kostar 3 321 kr exkl. moms.  
 
Det är det kärl som bedöms rimligt att placera ut. Enbart små papperskorgar eller små 
tunnor är inte lämpligt. Ska man inte behöva städa dagligen så är enda rimliga varianten 
stora kärl som dessutom är bättre ur den aspekten att de inte kan blåsa omkull som små 
tunnor kan. Av erfarenhet vet vi att när man placerar ut korgar eller tunnor fylls dess 
snabbt av turister men även av andra förbipasserande. Tyvärr finns även erfarenheter av 
att fastighetsägare även slänger avfall i dessa typer av soptunnor som finns offentligt 
utplacerade.          
 
Kostnaden utgår från den taxa som renhållningsverksamheten är skyldig att ta ut då 
denna är en affärsverksamhet vars uppdrag är att samla in hushållsavfall där respektive 
kund betalar för sitt nyttjande av tjänster. Renhållningsverksamheten är till 100% finan-
sierad via taxor. 
 
Tekniska enheten anser sammanfattningsvis att det inte är ett ansvar för Sollefteå 
kommun att svara för renhållning efter vägnät där man inte är väghållare och därför inte 
bör genomföra någon utplacering av soptunnor. Skulle ett beslut ändå fattas om ett 
införande behöver ekonomiska omprioriteringar ske inom verksamheten. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Önskemålet avslås. 
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Skulle ett beslut fattas om att soptunnor skall placeras ut i en större omfattning måste 
finansieringen för detta säkerställas genom tillskott till driftbudgeten för gata/park verk-
samheten, eller genom omprioritering inom befintlig ram genom att spara in på annan 
verksamhet. 
Beslutas till exempel om utplacering av 30 stycken tunnor kostar det ca 100 000 kr/år.  
 
Beslutsplanering 
Utskottet för Samhällsutveckling 2020-05-11  
Kommunstyrelsen2020- 
 
Lagar 
Väglag (1971:948)  
Lag (1998:814) med särskilda bestämmelser om gaturenhållning och skyltning 
Renhållningsordning, antagen av kommunfullmäktige 2018-02-26 § 8 
Nationell vägdatabas, http://nvdb.se/sv 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Åke Gullersbo - KS 
Yttrande Trafikverket 
Skrivelse från Junsele Byalag KS  / 
 
  



http://nvdb.se/sv
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§   60 Dnr: KS  
 
Önskemål om utveckling av utställningsområde i Ramsele 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling beslutar: 
 


- att återremittera ärendet för komplettering med uppgifter om hur andra 
kommuner har löst problemet och vilka kostnader de verksamheter som kan 
räknas som event eller tillfälliga arrangemang har genererat. 
Uppgifterna ska omfatta tre andra kommuner, exempelvis Åsele kommun i 
samband med Åsele marknad. 
 


- att även komplettera ärendet med uppgifter om hur inkoppling på Va-nätet 
och kostnader för andra stora arrangemang i vår kommun, exempelvis 
Junsele marknad, Urkult, Nipyran med flera, har hanterats. 


 
Ärendebeskrivning 
Ingemar Jonsson har i en skrivelse till Sollefteå kommun inkommit med ett önskemål 
om att det område som nyttjas som ett utställningsområde i Ramsele ska få en möjlighet 
att ansluta sig till permanent kommunalt VA. Området är beläget efter Skolvägen.  
 
Förslagsställaren har i sin skrivelse lyft fram området som viktigt och att det används till 
flera olika arrangemang årligen. Vidare att det finns ett behov av att förbättra de sanitära 
anläggningarna som skulle förbättra förutsättningarna för en fortsatt utveckling av 
arrangemangen.  I skrivelsen lämnas ett förslag på möjlig dragning av VA-ledningar.  
 
Det har i efterhand, visat sig vara en sträckning som inte är möjlig. Tekniska enheten har 
därför på plats tillsammans med förslagsställaren tittat på andra alternativ.  
 
Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster, även kallad Vattentjänstlagen, föreskriver 
att verksamheten ska finansieras genom avgifter. Sollefteå kommuns VA-verksamhet är 
idag till 100% finansierad genom avgifter. Det finns dock inget som hindrar att en sådan 
verksamhet delvis finansieras via skattemedel. Fram till 2015 var kommunens VA-
verksamhet delvis finansierad genom skattemedel. 
 
Vad gäller nyanslutningar utgår dessa från att en motpart, kund, finns som begär en 
anslutning. Av lagens § 31 framgår att kostnaderna ska fördelas på de avgiftsskyldiga. 
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I detta fall finns ingen kund utan anslutningen sker till ett område av allmän karaktär 
varför ingen anläggningsavgift kan tas ut. Det finns heller inte någon kund som tar det 
årliga avgifterna, brukningsavgiften. Brukningsavgiften avser dels kostnad för de årliga 
avgifter som VA-huvudmannen har för att förse kunden med tjänsten och dels för att 
täcka upp delar av det underskott som kan uppstå då inte anslutningsavgiften fullt ut 
täcker själva utbyggnaden. Sollefteå kommuns taxa för VA-anslutningar täcker i ytterst 
få fall de kostnader som uppstår. Det är i stället de årliga brukningsavgifterna som blir 
en del i den långsiktiga finansieringen. 
 
Förvaltningens bedömning 
Utifrån detta bedömer förvaltningen att för att möjliggöra förslagsställarens önskemål 
måste kostnaden för detta finansieras av Kommunstyrelsen och inte av övriga kunder 
inom VA-kollektivet.  
Kvarstår gör dock att det inte kommer finnas någon kund som svarar för de årliga avgif-
terna. Den enda möjliga intäktskällan är när tillfälliga anslutningar upprättas vid tempo-
rära etableringar som t.ex. arrangemang och mässor. Intäkten från dessa arrangemang är 
dock mycket låg och bidrar inte i någon egentlig mening till finansieringen av en 
utbyggnad över tid som om en permanent kund hade funnits. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Inget förslag till beslut från förvaltningen lämnas 
 
Samråd 
Samråd har skett med förslagsställaren 
 
Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Att dra fram en anslutning till området har kostnadsberäknats till 180 000 kr. 
 
Lagar 
Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster  
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Åke Gullersbo - KS 
Skrivelse från Ingemar Jonsson  
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